
 

Αθήνα, 02/05/2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Οικονομικών 

 

Θέμα: “Να εφαρμοστεί η Οδηγία για τη μείωση του ΦΠΑ στα νησιά” 

Από το 2022, με την Οδηγία 2022/542 της ΕΕ, η Ελλάδα μπορεί να εφαρμόζει στους νομούς 

Λέσβου, Χίου, Σάμου, Δωδεκανήσου και Κυκλάδων και στα νησιά της Θάσου, των Βόρειων 

Σποράδων, της Σαμοθράκης και της Σκύρου συντελεστές ΦΠΑ έως 30% χαμηλότερους από 

τους αντίστοιχους συντελεστές που εφαρμόζονται στην ηπειρωτική χώρα. 

Ωστόσο, η κυβέρνηση της ΝΔ δεν έχει προχωρήσει στην εξειδίκευση και εφαρμογή του 

συγκεκριμένου μέτρου, το οποίο σε συνθήκες, μάλιστα, μεγάλης ακρίβειας και πολύ υψηλού 

κόστους ζωής, θα προστάτευε το εισόδημα των εργαζομένων και των λαϊκών στρωμάτων που 

κατοικούν στα νησιά. Επίσης, θα ήταν έμπρακτη αναγνώριση και πολιτική ουσιαστικής στήριξης 

της νησιωτικότητας, η οποία είναι ζωτικής σημασίας για την Ελλάδα. 

Σύμφωνα με δημοσιεύματα η χώρα μας έχει λάβει προειδοποιητική επιστολή για να 

ολοκληρώσει τη μεταφορά των προβλέψεων της σχετικής Οδηγίας στο εθνικό δίκαιο και να 

κοινοποιήσει τα μέτρα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

Με βάση τα παραπάνω ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Γιατί δεν έχουν ενσωματωθεί ακόμα οι προβλέψεις της Οδηγίας για τη μείωση των 

συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά και πότε θα γίνει αυτό; 

2. Η κυβέρνηση προτίθεται να εφαρμόσει την Οδηγία και να μειώσει τους συντελεστές 

ΦΠΑ στο σύνολο των νησιών που προβλέπονται; 

3. Η κυβέρνηση προτίθεται να εφαρμόσει το σύνολο (30%) της προβλεπόμενης από την 

Οδηγία μείωσης συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Αχτσιόγλου Ευτυχία (Έφη) 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ηλιόπουλος Αθανάσιος (Νάσος) 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτσης Αλέξανδρος (Αλέξης) 
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